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                         Den. 9. januar 2019 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

  

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvorfor fraviger Naalakkersuisut koalitionsaftalens målsætninger på dette punkt? 

 

2. Kan Naalakkersuisut oplyse om der har været andre ansøgere, med egne landbaserede 

produktionsfaciliteter i byer som på tilsvarende vis kan vurderes at have behov for 

’beskæftigelsesaktiviteter’, som ellers har ansøgt om at få del i denne kvote? 

 

3. Er der nogen særlig grund til at selvstyrets eget selskab skal tildeles disse kvoter?  

 

4. Er der nogen særlig grund til at disse to byer, der ikke har tradition for filetering af hellefisk, skal 

tilgodeses?  

 

5. Findes der i disse byer det nødvendige udstyr og arbejdskraft til en sådan produktion? 

 

6. Hvordan vil disse kvoter blive behandlet hvis der senere kommer en reduktion af den udenskærs 

kvote?  

a. Vil de øvrige rederier, der har del i kvoten, så blive ramt af en sådan reduktion, hvis den er 

under 2.000 tons? 

 

7. Er der lavet samfundsøkonomiske beregninger på om det er det mest optimale at kræve 

landingspligt på disse fisk?  

 

8. Hvor store skatter og afgifter får selvstyret/ kommunerne ved henholdsvis at lade mængden fiske, 

som eksport, og ved at lave landingspligt og filetering på mængden? 

 

9. Jeg har forstået at et af RG’s nye skibe er en kombinationstrawler til rejer og hellefisk. Har 

landsstyret givet tilladelse til, at RG kan øge fiskerikapaciteten i denne del af fiskeriet, som i 

forvejen har overkapacitet? 

(Medlem af Inatsisartut, Henrik Fleischer, Siumut) 

 

Begrundelse: 

Af Naalakkersuisut’s mødereferat af 6. December 2018 fremgår det, at: ”… at fordelingen af 

havgående hellefiske kvote på 2.032 tons i Vestgrønland skal tilgå Royal Greenland med krav om 

landingspligt i Paamiut og Kangaatsiaq (med Qasigiannguit som reserve) for at fremme 

beskæftigelsesaktiviteter.”  
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Da det af koalitionsaftalen, som koalitionsparterne og støttepartierne står bag, tydeligt fremgår, at 

målsætningen er at sprede ejerskabet til nye kvoter, at disse skal tildeles nye aktører og yngre 

fiskere, giver ovenstående beslutning naturligvis anledning til en hel række spørgsmål. 

 

Jeg ønsker, at mit spørgsmål besvares indenfor 10 på hinanden følgende arbejdsdage. 

 


